

Dr Tan Khee Giap
Co-Director, Asia Competitiveness Institute (ACI)
Associate Professor of Public Policy
Lee Kuan Yew School of Public Policy
National University of Singapore
Chairman, Singapore National Committee for Pacific Economic Cooperation (SINCPEC)
Email: spptkg@nus.edu.sg Tel: (65) 96410366

Upon graduating with a PhD from University of East Anglia, England, in 1987 under the Overseas Research Scheme awarded by the Committee of Vice-Chancellors and Principals of the Universities of the United Kingdom. He joined the banking sector as a treasury manager and served as secretary to the Assets and Liabilities Committee for three years, there after he taught at the Department of Economics and Statistics, National University of Singapore, 1990-1993. Dr Tan joined Nanyang Technological University in 1993 and was Associate Dean, Graduate Studies Office, 2007-2009. He is now with Lee Kuan Yew School of Public Policy, National University of Singapore.

Dr Tan has consulted extensively with the various government ministries, statutory boards and government linked companies of Singapore government including Ministry of Finance, Ministry of Trade & Industry, Ministry of Manpower, Housing & Development Board, Civil Aviation Authority of Singapore, Singapore Tourism Board, Trade Development Board, Maritime Port Authority, Ministry of Information, Culture & Arts, Economic Development Board, Ministry of National Development, Media Development Authority, Ministry of Environment and Water Resources, Singapore Design Council, Ministry of Community Development, Youth & Sports, Singapore Press Holdings, Mendaki, StarHub, Capital Land and Great Eastern Life on policies concerning financial, fiscal, trade, tourism, public housing, labor, telecommunication, tourism, liveable cities, creative industry, media, community development, airport and seaport activities. He has also served as a consultant to international agencies such as the Asian Development Bank, Asian Development Bank Institute, United Nations Industrial Development Group, World Gold Council, ASEAN Secretariat, Central Policy Unit of Hong Kong, Kerzner International, Las Vegas Sands and Marina Bay Sands.

Dr Tan is the lead author for 20 books and published in international refereed journals such as *Applied Economics (UK)*, *ASEAN Economic Bulletin (Singapore)*, *Asian Economic Papers (US)*, *Competitiveness Review (UK)*, *International Journal of Business Competition and Growth (UK)*, *International Journal of Chinese Culture and Business Management (UK)*, *International Journal of Economics and Business Research (UK)*, *International Journal of Indian Culture and Business Management (UK)*, *Journal of Centrum Cathedra The Business and Economics Research Journal (Peru)*, *Journal of International Commerce, Economics and Policy (UK)*, *Journal of Southeast Asian Economies (Singapore)*, *Review of Pacific Basin Financial Markets and Policies (US)*, and *World Review of Science, Technology and Sustainable Development (Switzerland)*. He is the associate editor of the journal *Review of Pacific Basin Financial Markets and Policies (US)* and is on the editorial advisory board of the journal *Competitiveness Review (UK)*. His current research interests include econometric forecasting, Cost of Living Index, Global Liveable Cities Index and competitiveness analysis on 31 provinces in China, 35 states in India and ASEAN-10 economies.

Dr Tan was Deputy President of the Singapore Economic Society, 2004. He served in the 2002 Economic Review Committee (ERC), served as Chairman of the Task Force on Portable Medical Benefits (PMB), served as the Deputy Chairman of the IPS Forum for Economic Restructuring (IFER) in 2003 and served as a member of the Resource Panel of the Government Parliamentary Committee for Transport and Government Parliamentary Committee for Finance and Trade & Industry and Government Parliamentary Committee for Defence and Foreign Affairs since 2007.

Dr Tan has extensively advised and guided multinational corporations leading to public listings especially those companies from Mainland China and Taiwan. He is also currently an Independent Director of the publicly listed BreadTalk Group, Boustead Projects, TEE Land and Chengdu Rural Commercial Bank.

陈企业博士

新加坡国立大学亚洲竞争力研究所所长

新加坡国立大学李光耀公共政策学院副教授

新加坡太平洋经济合作理事会主席

电子邮件：spptkg@nus.edu.sg

电话：(65) 96410366

陈博士曾被英国大学副校长委员会授予海外研究生奖学金，并于 1987 年毕业于英国东英格兰大学，获得博士学位。毕业后，他进入银行业担任财库资金经理，并任职资产与负债委员会的秘书长长达三年。此后，他在 1990 至 1993 年间任教于新加坡国立大学经济学与统计学系。陈博士于 1993 年加入新加坡南洋理工大学商学院，并在 2007 至 2009 年间担任大学研究生院副院长。目前，他任职于新加坡国立大学李光耀公共政策学院。

陈博士广泛地为各政府部门、法定机构及新加坡政府关联企业提供咨询和研讨关于金融、财政、贸易、旅游业、公共住屋、人力资源、电信、宜居城市、创意产业、媒体、社区发展、机场及海港的运作等领域的相关政策及措施。这些部门、机构和企业包括财政部，贸工部，人力部，建屋发展局，新加坡民航局，新加坡旅游局，贸易发展局，海事港务局，新闻、通讯及艺术部，新加坡经济发展局，国家发展部，媒体发展局，环境和水利部，新加坡设计理事会，社会发展、青年及体育部，新加坡报业控股，回教社会发展理事会、星和电信、嘉德置地和大东方人寿等。他还曾为亚洲开发银行，亚洲开发银行研究院，联合国工业发展组，世界黄金协会，东盟秘书处，香港中央政策组，科兹纳国际，拉斯维加斯金沙和滨海湾金沙酒店等国际机构和部门担任顾问。

陈博士已撰写了二十本书，并在英国的《应用经济学》、新加坡的《东盟经济公报》、美国的《亚洲经济文献》、英国的《竞争力研究期刊》、英国的《国际商业竞争和增长期刊》、英国的《中国文化与企业管理国际期刊》、英国的《经济和商业研究国际期刊》、英国的《印度文化与企业管理国际期刊》、秘鲁的《商业和经济研究杂志》、英国的《国际商贸、经济与政策期刊》、新加坡的《东南亚经济》、美国的《太平洋区域金融市场和政策研究》和瑞士的《世界科学，技术和可持续发展回顾》等多家国际学术期刊发表了学术文章。他是美国《太平洋地区金融市场和政策评论》期刊的副主编，也是英国《竞争力研究期刊》的编辑咨询委员。他目前的研究领域包括计量经济预测，生活成本指数，全球宜居城市指数和中国 31 个省、印度 35 个州和东盟十国的竞争力分析。

陈博士曾于 2004 年担任新加坡经济学会副主席。他在 2002 年的经济审查委员会(ERC)担任便携式医疗福利 (PMB)工作组主席，在 2003 年担任政策研究学院经济重组论坛 (IFER) 副主席，并且自 2007 年起担任国会运输委员会、国会财政贸易委员会与国会国防及外交委员会的顾问小组成员。

陈博士广泛地指导和引领了多家跨国公司的公开上市，尤其是来自中国大陆和台湾的公司。他目前也是新加坡上市公司面包物语、宝德工程、腾地有限公司与成都农商银行的独立董事。